

**Protokoll
fra
hovedstyremøte 3/2023**

Det ble avholdt hovedstyremøte på Støtvgiv Hotell 29. mars.

Møtet varte fra kl. 10.30-13.00

Til stede

fra hovedstyret

Sverre Bromander, Benedicte Gram-Knutsen, Ina Annett Grunnvåg, Jon Ole Bjørklund Whist (sak 36), Nasjida Noorestany, Rannveig Sørskaar, Anders Schrøder Amundsen, Kirsten Bleskestad, Kay André Brudvik Haugen, Johannes Ørn Thorsteinsson og Erik Graff.

Inviterte

Are Andersen Skjold-Frykholm (1.vara JF-Stat), Thale Thorkildsen (1. vara JF-Kommune), Marcel Stray (1. vara JF-Student) og Mona Sanden Olivier (vara ansattes representant)
Gry Hellberg Munthe (leder for Politikk og Samfunn) og Michael Krane (leder for Økonomi og medlemservice)

Forfall

Fredrik Riise (1. vara JF-Privat) og Marit Bjørånesset Frogner (1. vara JF-Dommerforeningen)

Fra sekretariatet

Magne Skram Hegerberg, André Oktay Dahl og Mette-Sofie Kjølørød

Ansattes representant, Erik Graff, ba om ordet innledningsvis for å gi en kort redegjørelse for hvordan ansatte har definert rollen som ansattes representant i hovedstyret. Han minnet kort om opprinnelsen til rollen, herunder hvorfor ansatte valgte å ikke ha stemmerett og informerte deretter om at ansattes representant primært vil uttale seg om saker som direkte eller indirekte berører ansatte. Unntak fra dette vil kunne forekomme dersom styret behandler saker hvor ansattes representant besitter saksopplysninger av betydning for styret og/eller dersom ansattes representant blir valgt/pekt ut til å delta i utvalg/arbeidsgrupper. I sistnevnte tilfelle vil ansattes representant delta på lik linje med øvrige deltagere.

Dagsorden

Vedtaksaker

Sak 33/23

Protokoll fra hovedstyremøte 2/23

Styret hadde ingen merknader til protokollen.

Vedtak: Protokollen godkjennes

Sak 34 /23 Tildeling av mastergradsstipend

Mona Sanden Olivier redegjorde for søknadsprosessen, hvilke vurderinger og kriterier som er lagt til grunn ved utvelgelsen samt forslag til innstilling. På grunn av antallet svært gode søkere bes styret vurdere om det kan tildeles fem stipend. Styret ga honnør til sekretariatet for godt saksfremlegg og grundig arbeid. Styret hadde ingen innsigelser eller alternative forslag til innstillingen.

Mona Sanden Olivier informerte deretter om hvilke profilerings- og markedsføringstiltak som er gjennomført, ref. tidligere vedtak i hovedstyret. «Speed-date» mellom hovedstyret og stipendmottagerne planlegges gjennomført i JUS lab i månedsskifte november/desember 2023. Det ble presisert at generalsekretæren dekker utgiftene til arrangementet i JUS lab. Det fremkom ingen ytterligere forslag til promoteringstiltak.

Vedtak: Hovedstyret slutter seg til innstillingen fra sekretariatet både hva angår antall stipend og konkret forslag til tildeling. Vinnerne kan informeres umiddelbart.

Sak 35/23 Åpenhetsloven – vurdering og videre prosess

Presidenten informerte kort om saken og viste til saksfremlegget fra generalsekretæren. Det ble fra sekretariatets side fremhevet noen problemstillinger som det er ønskelig at styret tar stilling til. Det ble samtidig påpekt at arbeidet med å oppfylle kravene til risikovurdering og rapportering i åpenhetsloven er i støpeskjeen og at vi må finne et nivå og en form som er hensiktsmessig sett hen til at Juristforbundets virke og tjenester ikke anses å være forbundet med særlig risiko for brudd på de grunnleggende menneskerettighetene.

Det ble under drøftelsene i styret tatt til orde for at man foretar en grundig risikovurdering under aktsomhetsvurderingen slik at man kan arbeide prioritert, samt påpekt viktigheten av at Juristforbundet foruten årlig rapportering også innfører rutiner for håndtering av evt. innsynsbegjæringer.

Vedtak: Hovedstyret ber sekretariatet forberede et forslag til aktsomhetsvurdering/redegjørelse på bakgrunn av diskusjonen og innspillene i møtet. Saken følges opp på hovedstyremøtet i mai.

Sak 36/23 Prosjekt 5000

Presidenten innledet kort og ga deretter ordet til sekretariatet v/Gry Hellberg Munthe som gikk gjennom saken i tråd med saksfremlegget. Noen av forslagene forutsetter nærmere utredning, eksempelvis forslaget om gradering av kontingent og utvidet rett til retts hjelp. Disse sakene vil ble lagt frem for styret på et senere tidspunkt. Forslaget om å ansette to studenter på deltid må kostnadsberegnes og behandles i sammenheng med budsjettet.

Det ble understreket under drøftelsene at rekrutteringsarbeidet må gjøres i tett samarbeid med de lokale tillitsvalgte ved utdanningsstedene.

Vedtak: Hovedstyret gir sekretariatet fullmakt til å iverksette tiltak for å rekruttere studentmedlemmer og beholde ordinære medlemmer i samarbeid med JF-Student, i tråd med saksfremlegget.

- Sak 37/23 Organisering av Juristforbundet – Student**
Leder av JF-Student, Johannes Ørn Thorsteinsson, redegjorde nærmere for saken som i korte trekk dreier seg om at studentseksjonen har behov for bistand til å utrede hvordan seksjonen bør være organisert. JF-Student foreslår at utredningen tas inn i Prosjekt 5000. Flere styremedlemmer ga uttrykk for støtte til forslaget, mens Nasjida Noorestany tok til orde for at ansvaret for utredningen bør tilligge JF-Student. Det ble votert, og forslaget om å ta utredningen inn i Prosjekt 5000 fikk tilslutning mot stemmen til Nasjida Noorestany.
- Vedtak:** Juristforbundet – Students fremtidige organisatoriske utforming utredes i regi av Hovedstyret i tråd med seksjonens anmodning. Utredningen tas inn i prosjekt 5000. Studentseksjonen skal være involvert i arbeidet.
- Sak 38/23 Jury for Rettssikkerhetsprisen**
Presidenten viste til styrets tidligere behandling av saken og saksfremlegget fra generalsekretæren. Forslag til endelig sammensetning av juryen støttes av hovedstyret. Styret ba om at den nye juryen markedsføres.
- Vedtak:** Hovedstyret slutter seg til det fremlagte forslaget til jury for Rettssikkerhetsprisen.
- Sak 39/23 NOU 2020:5 forslag til ny rettshjelpslov - posisjonsnotat**
Andrè Oktay Dahl hadde utarbeidet et oppsummerings- og posisjonsnotat etter en høringsrunde i seksjonene. Det ble ikke tid til en grundig gjennomgang av notatet og styret besluttet å avvente endelig behandling. Styret ba om at saken settes på dagsorden på neste styremøte.
- Vedtak:** Endelig behandling av saken utsettes til neste møte.
- Sak 40/23 Juristforbundet 2030**
Andrè Oktay Dahl presenterte saken iht saksfremlegget på styreseminaret. Styret drøftet forslag til prosess og noen materielle aspekter, eksempelvis: hva gjør samarbeidspartnere og øvrige aktuelle aktører for å møte fremtiden? Kan sammenslåingen av foreninger i Sverige og Danmark gi oss relevant innsikt? Videre ble det uttrykt at prosjektet bør kartlegge blant annet hva medlemmene forventer av Juristforbundet i tiden som kommer og hvor mye ressurser det vil være behov for.
- Vedtak:** Hovedstyret slutter seg til den foreslåtte modellen for innhenting av ekstern bistand. Hovedstyret orienteres løpende om fremdriften i arbeidet. Gjennomføringen av workshops bør være foretatt innen 1.september 2023. Avtale med eksternt miljø bør være inngått innen 1.oktober 2023.
- Sak 41/23 Eventuelt**
Det var ingen saker til eventuelt.

Informasjonssaker

Sak 42/23 Presidenten og visepresidenten

Presidenten orienterte om at han og visepresidenten er mye ute i møter. Han har blant annet vært i 9 ulike komitéer på Stortinget og deltatt på flere årsmøter sammen med visepresidenten. Han har også hatt et veldig positivt lunsjmøte med ledelsen i DA. Det er et uttalt mål og ønske for presidentskapet å være mye ute blant medlemmene.

Visepresidenten, som også er leder for nettverksstyret, orienterte om at det skal etableres to nye nettverk, et i Tønsberg og et i Longyearbyen. Ifm etableringen i Tønsberg, vil det også bli holdt en samling for alle nettverkslederne. Tech-forum er invitert til Forumene/nettverkene og vil ha faglige innlegg på noen av arrangementene til høsten.

Sak 43/23 Generalsekretæren

Generalsekretæren ga ordet til de tre avdelingslederne og politisk seniorrådgiver fra sekretariatet som orienterte om de mest aktuelle sakene og prosjektene i sekretariatet. Økonomisjef Krane informerte blant annet om at den likviditetsmessige situasjonen er OK, men at vi ligger noe under budsjett. Det vil bli lagt frem en endelig økonomirapport på neste styremøte.

Generalsekretæren informerte om:

- Han var til stede på styremøte til Politijuristene sist uke hvor det var stort engasjement blant annet knyttet til arbeidsplasskonsept-saken.
- Det ble avholdt styremøte i JUS 27.3. hvor blant annet styreevaluering sto på agendaen. JUS går bra på alle områder.

Sak 44/23 Seksjonene

JF-Stat

Rannveig Sørskaar orienterte om:

- Seksjonsstyret starter arbeidet med å sette opp en aktivitetsplan rett etter påske.
- Tariffkonferansen er vel gjennomført.
- Seksjonen har fremmet krav til årets mellomoppgjør overfor Akademikerne-Stat. Kravet består i hovedsak av tre elementer: reallønnsvekst, innretning på fordelingen og virkningstidspunkt.

JF-Privat

Anders Schrøder Amundsen orienterte om:

- Det arbeides med å gjøre Forum for næringsdrivende om til en forening under JF-Privat.
- Seksjonsstyret skal foreta en gjennomgang av godtgjørings- og frikjøpsmodellen.
- Det er mye aktivitet både i foreningene og forumene.
- Seksjonsstyret skal ha styreseminar i Trondheim over påske. Det er avtalt et møte med DA i forbindelse med seminaret.

JF-Kommune

Kay André Brudvik Haugen orienterte om:

- Det nyvalgte styret avholdt sitt første styremøte dagen før Tariffkonferansen. Styret jobber blant annet med å utarbeide en handlingsplan samt utformingen av et høringssvar.
- Verktøykassen for tillitsvalgte er oppdatert.
- Tariffkonferansen var veldig bra. Temaene den første dagen ga et godt grunnlag for diskusjonene på dag to.
- God aktivitet i kommuneprosjektet som blant annet har vært på besøk i Øygarden, Elverum, Stjørdal og Trondheim og har planlagt besøk i Follo og Fredrikstad. Øvrige seksjoner er også involvert i prosjektet, herunder NAV.

JF-Dommerforeningen

Kirsten Bleskestad orienterte om:

- Styret jobber med å styrke tillitsvalgtapparatet i domstolene. Tariffkonferansen, hvor 17 tillitsvalgte deltok, var et positivt tiltak og en fin arena.
- Styret i Dommerforeningen har avgitt høringssvar på høringen om ny dommerfullmektigordning.
- Vegard Valestrand og Kirsten Bleskestad skal ha et møte med de som driver Dommerpoden om et mulig arrangement i juni.

JF-Student

Johannes Thorsteinsson orienterte om:

- Seksjonsstyret hadde styremøte i Bergen sist helg.
- Det er stor aktivitet og mange planer ved alle fakultetene.
- Det er opprettet to nye masterstudier i rettsvitenskap den siste tiden.
- Seksjonen har litt anstrengt økonomi og kan ikke ha flere enn to fysiske styremøter inneværende år.

Sak 45/23

Orientering om aktuelle høringer

Andrè Oktay Dahl nevnte kort to pågående høringssaker, én som gjelder forslag til forskriftsfesting av en ungdomsgaranti i ny forskrift om oppfølgingstiltak i Arbeids- og velferdsetatens og én som dreier seg om Kvinnehelseutvalget.

2.4.23

Mette-Sofie Kjølørød